
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

Protokół Nr XLVII/23 

 

z XLVII Sesji VIII kadencji Rady Gminy Dywity z dnia 23 marca 2023 r.  

  

 

Początek posiedzenia    - godz. 10:00 

Zakończenie     - godz. 13:15   

Lista obecności radnych   - zał. nr 1  

 

Ad. 1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Dywity p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak otworzyła XLVII 

Sesję Rady Gminy Dywity. Przywitała obecnych na sesji p. Daniela Zadwornego – Wójta,  

p. Waldemara Szydlika – Sekretarza Gminy, p. Teresę Kuptel – Skarbnika Gminy, p. Panią 

Magdalenę Iwanek - kierownika referatu jednostek pomocniczych i jej współpracy 

zewnętrznej, p. Joannę Michalską – Reda – Starostę powiatu olsztyńskiego, p. Jacka Szydło – 

członka zarządu powiatu olsztyńskiego, p. Antoniego Nikla - Przewodniczącego Rady 

Powiatowej Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej . 

Zgodnie z listą obecności stwierdziła quorum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Na stan 15 radnych ustawowego składu Rady w chwili otwarcia sesji uczestniczyło 

13 radnych. Lista obecności stanowi zał. nr 1 i 2  do protokołu.  

 

Przewodnicząca odczytała porządek sesji i poprosiła o wnoszenie ewentualnych wniosków. 

-  p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity – chciałbym wnieść uchwałę w sprawie 

stanowiska Rady Gminy Dywity dotyczącego poparcia wyboru zachodniego korytarza 

obwodnicy Olsztyna i Dywit. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za przyjęciem do 

porządku obrad Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego 

(aportu) do Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

z siedzibą w Dywitach. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za przyjęciem  - 12 radnych 

Przeciw            - 0 

Wstrzymało się          - 1 (Zbigniew Glezman) 

Za podjęciem zagłosowało – 12 radnych (tj. Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, 

Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska Magdalena, Krzysztof 

Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Janusz Jędrzejewski, Urszula Derlacz, 

Bogumiła Brewka ) 



 

 

W związku z powyższym porządek obrad był następujący: 

 

1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy Dywity. 

3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2023– 2031. 

5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany budżetu Gminy Dywity na 2023r. 

6. Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej. 

7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie sieci kanalizacyjnej sanitarnej 

oraz sieci wodociągowej wraz z urządzeniami niezbędnymi dla zapewnienia 

funkcjonowania sieci, stanowiących własność Gminy Dywity 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Dywity do realizacji resortowego Programu 

Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – 

edycja 2023 

9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXV/166/12 Rady Gminy Dywity z dnia 28 

grudnia 2012 roku w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Gminnemu Zakładowi 

Opieki Zdrowotnej w Dywitach. 

11.  Uchwała w sprawie dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie gminy Dywity . 

12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Samodzielnego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Dywitach. 

13.  Uchwała w sprawie stanowiska Rady Gminy Dywity dotyczącego poparcia wyboru 

zachodniego korytarza obwodnicy Olsztyna i Dywit. 

14. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

15. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy Dywity.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Czy są uwagi lub pytania do 

protokołu? 

Brak uwag/pytań. 



p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za przyjęciem protokołu 

z XLVI Sesji Rady Gminy Dywity – bez czytania? 

Obecnych było 13 radnych. 

Za przyjęciem  - 12 radnych 

Przeciw            - 0 

Wstrzymało się          - 1(Zbigniew Glezman) 

Za podjęciem zagłosowało – 12 radnych (tj. Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, 

Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska Magdalena,  Krzysztof 

Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Janusz Jędrzejewski, Urszula Derlacz, 

Bogumiła Brewka ) 

Protokół z XLVI Sesji Rady Gminy Dywity został przyjęty – załącznik nr 3 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity – przedstawił informację z pracy Wójta między 

sesjami za okres od 28 lutego 2023r. do 22 marca 2023r. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania dotyczące 

przedstawionej informacji?  

 

Brak pytań. 

 

Ad.  4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2023– 2031. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, zmiany 

dotyczyły uaktualnienia  dochodów i wydatków w 2023 roku do kwot wynikających z 

uchwały budżetowej. Proszę o opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dywity na lata 2023– 2031, 

poddaję pod głosowanie. 

 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych    - 12 

przeciw           - 0 

wstrzymało się         - 0 



Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, 

Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, Zbigniew Glezman, 

Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Janusz Jędrzejewski, Urszula 

Derlacz, Zbigniew Glezman ) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2023– 2031, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XLVII/422/23 – 

stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. 5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2023r. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

 - p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2023r. , poddaję pod głosowanie. 

 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych      - 12 

przeciw           - 1 (Bogdan Rudnicki ) 

wstrzymało się od głosu        - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, 

Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, Zbigniew Glezman, 

Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Janusz Jędrzejewski, Urszula 

Derlacz, Zbigniew Glezman ) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2023r., została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XLVII/423/23 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

                                                   

Ad. 6. Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

 - p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie nadania 

nazwy drodze wewnętrznej, poddaję pod głosowanie. 

 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych    - 13 



przeciw           - 0 

wstrzymało się od głosu        - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 13  radnych (tj. Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, 

Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, Zbigniew Glezman, 

Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Janusz Jędrzejewski, Urszula 

Derlacz, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki ) 

Uchwała w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XLVII/424/23 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie sieci kanalizacyjnej 

sanitarnej oraz sieci wodociągowej wraz z urządzeniami niezbędnymi dla zapewnienia 

funkcjonowania sieci, stanowiących własność Gminy Dywity.   

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

-p. Magdalena Kilkowska - mam pytanie do Pana wójta, ponieważ na komisjach, które się 

odbywały rady gminy w tym tygodniu wnosiłam,  jako radna i członek Komisji Inwestycji o 

dostęp do operatu szacunkowego na podstawie, którego przewiduje się wyliczenia przy okazji 

tej właśnie uchwały. Tego dostępu nie dostałam do tej pory, dlatego mam pytanie, czy 

uzyskam ten dostęp żebym mogła zagłosować nad uchwałą? 

-p. Daniel Zadworny – Wójt - Czy on w jakiś sposób merytorycznie wpływa na wyrażenie 

zgody, czy nie.  Operat musi być wykonany przez osobę, która posiada uprawnienia. 

-p. Magdalena Kilkowska - jako radni, którzy decydują między innymi o tym co się dzieje z 

majątkiem gminy, powinniśmy mieć dostęp do dokumentów i żebyśmy mogli po prostu te 

decyzje podejmować w pełni świadomie. Więc jeśli taki, o taki dostęp poprosiliśmy 2 dni 

temu i do dzisiaj nie dostaliśmy w tej sprawie żadnej odpowiedzi to rozumiem, że coś się 

zadziało, że nie mógł nam zostać udostępniony. Ja bym chciała wiedzieć w takim razie 

dlaczego. 

-p. Daniel Zadworny – Wójt – w ramach sprostowania, ta uchwała jest uchwałą ideową, czy 

Państwo wyrażacie, czy nie wyrażacie zgody. 

Oczywiście jest kwestia umowy i wypracowania tej umowy to już jest domena wójta. 

Wójt realizuje gospodarkę mieniem także gospodarką nieruchomościami, tutaj rada gminy nie 

ma wiele kompetencji, jeżeli chodzi o tą sprawę. Oczywiście może ocenić zawartą umowę z 

punktu widzenia jakby jej legalności, celowości korzystając z różnych instrumentów 

kontrolnych. Natomiast, jeżeli oczywiście Państwo chcecie ten dokument otrzymać to 

możemy zrobić przerwę i możemy wam go udostępnić, natomiast jakby nie widzę specjalnie 



przełożenia merytorycznego na to, żeby ta informacja wpływała na to, czy spółkę, mamy 

wyposażyć w sieci, bo ona musi mieć tą sieć, żeby dostarczać wodę. 

-p. Magdalena Kilkowska - pojawiły się konkretne liczby od pracownika referatu w związku z 

tym, rozumiem, że one mają pokrycie w dokumentacji i o to chodziło. Skoro nam, 

przedstawiono uchwałę, jako uchwałę, przedstawiono nam również liczby, których w uchwale 

nie ma, więc to był wniosek radnych o to, żeby taki dokument nam do wglądu udostępnić. 

-p. Zbigniew Glezman - Panie wójcie bardzo proszę, żeby Pan wójt tak nie lekceważył nas i 

mówił, że tutaj Pan radny, Pani radna zawsze Pan podkreśla, że w jedności siła, a tutaj 

rozumiem, że Pan próbuje nas jakoś wyróżnić specjalnie negatywnie. 

Poza tym Pan twierdzi, że to nie jest takie ważne, bo i tak już to wójt będzie wykonywał itd. 

Pan doskonale zna kompetencje swoje i rady. Jest w uchwale napisane wyrażamy zgodę na 

dzierżawę na czas określony do 10 lat, więc bez tej uchwały Pan nic nie zrobi. Tak, więc 

bardzo proszę, żeby Pan nie lekceważył nas, bardzo proszę, żeby Pan w końcu potraktował 

jako partnerów.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie wyrażenia 

zgody na wydzierżawienie sieci kanalizacyjnej sanitarnej oraz sieci wodociągowej wraz z 

urządzeniami niezbędnymi dla zapewnienia funkcjonowania sieci, stanowiących własność 

Gminy Dywity, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych    - 12 

przeciw           - 0 

wstrzymało się od głosu        - 1 (Bogusława Kamińska ) 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak,  

Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, Zbigniew Glezman, Krzysztof Kulas, Danuta 

Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Janusz Jędrzejewski, Urszula Derlacz, Bogdan Rudnicki, 

Bogumiła Brewka) 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie sieci kanalizacyjnej sanitarnej 

oraz sieci wodociągowej wraz z urządzeniami niezbędnymi dla zapewnienia 

funkcjonowania sieci, stanowiących własność Gminy Dywity, została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XLVII/425/23 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 



Ad. 8. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Dywity do realizacji resortowego Programu 

Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 

2023  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę o opinię komisję 

społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Dywity do 

realizacji resortowego Programu Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty 

osoby niepełnosprawnej” – edycja 2023, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych    - 13 

przeciw           - 0 

wstrzymało się od głosu        - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 13  radnych (tj. Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak,  

Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz 

Bielicki, Janusz Jędrzejewski, Urszula Derlacz, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, 

Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka ) 

Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Dywity do realizacji resortowego Programu 

Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – 

edycja 2023, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XLVII/426/23 – stanowi zał. nr 12 

do protokołu. 

Ad. 9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXV/166/12 Rady Gminy Dywity z dnia 28 

grudnia 2012 roku w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Gminnemu Zakładowi 

Opieki Zdrowotnej w Dywitach.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 

-p. Danuta Kryszałowicz - chciałam wyjaśnić swoje stanowisko braku poparcia w Komisji 

Społecznej, której jestem członkiem dla tej uchwały. Uważam wprowadzenie tego zapisu do 

statutu ośrodka zdrowia za rzecz zbędną, żadna z jednostek organizacyjnych gminy nie ma w 

swoim statucie zapisanej żadnej formy nadzoru kontroli, jako formę nadzoru. Oczywiście z i 



ze statutu gminy, i z ustawy o samorządzie gminnym jasno wynika, że gmina ma, jako organ 

założycielski ma prawo i nadzoru nad ośrodkiem zdrowia. Natomiast sposób kto kontroluje, 

w jakim zakresie określa ustawa o działalności leczniczej tak samo jak formy nadzoru nad 

szkołami, jako jednostkami organizacyjnymi gminy i przedszkolami określa ustawa o prawo 

oświatowe. W żadnym statucie, żadne jednostki organizacyjnej gminy nie ma zapisu o 

formach sprawowanej kontroli, a tym bardziej o audycie. Więc uważam za zbędne 

wprowadzanie tego zapisu i chciałam to wyjaśnić swoje stanowisko w tej sprawie. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę o opinię komisję 

społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały z jednym głosem 

wstrzymującym się.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XXV/166/12 

Rady Gminy Dywity z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie nadania statutu Samodzielnemu 

Gminnemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Dywitach, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych           - 8 

przeciw                - 2 ( Zbigniew Glezman, Danuta Kryszałowicz, 

wstrzymało się od głosu                        - 3 (Bogusława Kamińska, Krzysztof Kulas,  

Kilkowska Magdalena) 

Za podjęciem zagłosowało – 8  radnych (tj. Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak,  

Pszczoła Dorota, Tadeusz Bielicki, Janusz Jędrzejewski, Urszula Derlacz, Bogdan Rudnicki,  

Bogumiła Brewka ) 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXV/166/12 Rady Gminy Dywity z dnia 28 

grudnia 2012 roku w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Gminnemu Zakładowi 

Opieki Zdrowotnej w Dywitach, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XLVII/427/23 – 

stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 10. Uchwała w sprawie dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie gminy Dywity .  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – odczytała uchwałę wraz z 

uzasadnieniem. 

Projekt uchwały omawiany był na komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę o opinię komisję 



budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie dopłaty do taryfowej grupy 

odbiorców usług w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie gminy Dywity, 

poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych    - 12 

przeciw           - 0 

wstrzymało się od głosu        - 1 ( Sabina Robak ) 

Za podjęciem zagłosowało – 13  radnych (tj. Agnieszka Sakowska-Hrywniak,  Pszczoła 

Dorota, Kilkowska Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, 

Janusz Jędrzejewski, Urszula Derlacz, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, Bogusława 

Kamińska, Bogumiła Brewka ) 

Uchwała w sprawie dopłaty do taryfowej grupy odbiorców usług w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę na terenie gminy Dywity, została podjęta i zarejestrowana pod Nr 

XLVII/428/23– stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 11. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Samodzielnego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Dywitach.  

- p. Bogusława Brewka - przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – odczytała 

uchwałę wraz z uzasadnieniem. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora 

Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Dywitach, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych    - 13 

przeciw           - 0 

wstrzymało się od głosu        - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 13  radnych (tj. Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak,  

Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz 

Bielicki, Janusz Jędrzejewski, Urszula Derlacz, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, 

Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka ) 



Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Samodzielnego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Dywitach, została podjęta i zarejestrowana pod Nr 

XLVII/440/23 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 12. Uchwała w sprawie stanowiska Rady Gminy Dywity dotyczącego poparcia wyboru 

zachodniego korytarza obwodnicy Olsztyna i Dywit  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – odczytała stanowisko Gminy 

Dywity. 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie stanowiska Rady Gminy Dywity 

dotyczącego poparcia wyboru zachodniego korytarza obwodnicy Olsztyna i Dywit, poddaję 

pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych    - 13 

przeciw           - 0 

wstrzymało się od głosu        - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 13  radnych (tj. Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak,  

Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz 

Bielicki, Janusz Jędrzejewski, Urszula Derlacz, Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki, 

Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka ) 

Uchwała w sprawie stanowiska Rady Gminy Dywity dotyczącego poparcia wyboru 

zachodniego korytarza obwodnicy Olsztyna i Dywit, została podjęta i zarejestrowana 

pod Nr XLVII/441/23 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 15. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

- Zbigniew Glezman – prośba o zwrócenie uwagi na rzecz techniczną. Dostępne obecnie 

opcje głosowania to: tak, nie, nie wiem. Prośba o weryfikację i zmianę u dostawcy programu 

na opcje: tak, nie,  wstrzymuję się.  

Przy czym zwracam uwagę, że w statucie gminy Dywity w §61 jest opisane głosowanie i tam 

oczywiście jest opisane głosów za, przeciw, ale też jest opisany głos wstrzymujących się i to 

jest właściwe.  

- Danuta Kryszałowicz - Chciałam zwrócić uwagę przy okazji głosowania w sprawie dopłat 

do taryfowej grupy odbiorców wody w gminie Dywity,  oczywiście głosowałam za tą dopłata. 

Natomiast przy tej okazji chcę zwrócić uwagę, że niektóre miejscowości w północnej części 



gminy Dywity jak choćby Sętal, Dąbrówka, Nowe Włóki i jeszcze inne nie mają takiego 

problemu z wysokimi opłatami za odprowadzenie ścieków, bo po prostu nie mają kanalizacji. 

Tu nie chce pominąć tej okazji, żeby zwrócić uwagę na to, że jakaś strategia dla budowy 

kanalizacji w tej części gminy jest oczekiwana przez mieszkańców i jeśli są plany budowy 

własnej oczyszczalni ścieków by nie uzależnić się od ceny z Olsztyna, to myślę, że sprawa 

kanalizacji w tej części gminy nie powinna być pominięta. A mniejsza liczba mieszkańców 

nie jest żadnym uzasadnieniem, ponieważ wszyscy mieszkańcy niezależnie od tego, czy 

mieszkają w mniejszej, czy większej wsi, płacą podatki i też oczekują różnych rozwiązań. 

-p. Magdalena Kilkowska - jako radna wnioskowałam do urzędu o to, żeby zabezpieczyć 

świetlicę wiejską w Różnowie w przyłącze światłowodowe. Proszę, aby  ustosunkować się na 

piśmie, na mój wniosek, który wówczas mailowo został przesłany. 

-p. Sabina Robak - na jakim etapie jest realizacja procedur dotyczących ewentualnego 

rozwiązania punktu filialnego we Fączkach? Czy coś się zmieniło w stosunku do ostatniego 

mojego pytania w tej sprawie. Czy Pan wójt i władza gminy ma jakieś pomysły, jakieś już 

plany co do wykorzystania budynku we Frączkach gdyby ewentualnie punkt filialny był 

rozwiązany? 

-p. Waldemar Szydlik – Sekretarz - odnośnie procedur, tak jak na poprzedniej sesji 

powiedziałem mamy pozytywną opinię z Kuratorium Oświaty. Mamy również pozytywną 

opinię jeśli chodzi o związki zawodowe, teraz planujemy również spotkanie z mieszkańcami. 

W najbliższym czasie po tym spotkaniu z mieszkańcami podjęcie uchwały odnośnie 

likwidacji punktów filialnego we Frączkach i co do uchwały podejmiemy albo w kwietniu 

ewentualnie w maju, także tak te procedury w tej chwili wyglądają. Jeśli chodzi o 

zagospodarowanie budynku myślę, że na tym etapie chyba jeszcze takich planów konkretnych 

nie mamy, myślę że to jest za wcześnie, żeby w tej chwili o tym mówić.  Jak zakończymy tą 

całą procedurę to wtedy będziemy, rozmawiać o tym co dalej. 

- p. Bogumiła Brewka - pytanie chciałam skierować do członków zarządu powiatu taką 

ogromną prośbę o zainteresowanie się naszą drogą z Dywit do Bukwałdu. Już zgłaszałam ten 

problem do Pana dyrektora, ale bym prosiła Państwa żebyście mnie Państwo wsparli.  

Powinniśmy również pomyśleć o naszych drogach gminnych, prosimy o dowiezienie 

kruszywa, które sami rozplantujemy. Kolejne pytanie odnośnie muru oporowego w 

Brąswałdzie, który rozsypuje się.  

-p. Daniel Zadworny – Wójt – rzeczywiście w Bukwałdzie jest dużo dróg gruntowych. 

Będziemy teraz też ogłaszać przetarg na kruszywo, więc miejmy nadzieję, że to wszystko 

zaraz się ułoży będziemy równać. Natomiast, no wszystko w granicach możliwości 

finansowych. Odnośnie muru oporowego staramy się tam jakby mieć to na względzie, żeby i 

to zrobić. Natomiast w sytuacji ograniczonych środków finansowych, ale nie tylko dla 



naszego samorządu, to zaczynamy bardzo mocno ważyć, na co wydać, żeby wydać mądrze, 

co jest bardziej potrzebne. 

-p. Zbigniew Glezman – z informacji między sesjami wynika, że złożono wniosek do urzędu 

marszałkowskiego w celu sformalizowania odpłatności za wynajmowanie świetlicy wiejskiej 

w Ługwałdzie. Czy ten wniosek złożono przed moim pytaniem, czy po moim pytaniu? A tak 

konkretniej, czy złożono przed ustalaniem przez radę gminy regulaminu w świetlicy i tych 

stawek, czy po? Czy regulaminy obowiązują, czy nie? 

- p. Daniel Zadworny – Wójt – nie odpowiem na to pytanie, ponieważ nie mam kalendarza. 

Natomiast, jeżeli chodzi o kwestie, czy regulaminy obowiązują, czy nie. Tak regulaminy 

obowiązują, ponieważ regulaminy przyjmuje Rada Gminy i one na pewno były uchwalane 

przed Pana wnioskiem. Natomiast stawki nie uchwala Rada Gminy tylko wydaje zarządzenie 

wójt, ale teraz też dokładnie mnie powiem daty, czy to było przed, czy po, ale takie 

zarządzanie zostało wydane. 

-p. Sabina Robak - chodzi o uporządkowanie terenu wokół ścieżki pieszo-rowerowej, 

przycinka krzewów i drzew. 

- p. Urszula Derlacz – również jest problem z oświetleniem z drugiej strony jeziora od ul. 

Olsztyńskiej. Jest tam bardzo ciemno i niebezpiecznie.  

- p. Daniel Zadworny – Wójt – wykonamy przegląd drzew i krzewów wokół jeziora.  

-p. Magdalena Kilkowska – chciałam wspomnieć o drodze do nowo powstałej świetlicy w 

Różnowie. Dojście i dojazd do świetlicy jest bardzo utrudniony ze względu na to, że jest 

droga gruntowa bez odwodnienia. Prośba o uwzględnienie tego odcinka drogi do wykonania 

projektu.  

Dotarła do mnie informacja, że regulaminy świetlic zostały przez Wojewodę uchylone.  

-p. Magdalena Iwanek – zapisy w regulaminach tych dwóch świetlic Ługwałd i Różnowo 

zostały częściowo uchylone przez wojewodę w trybie rozstrzygnięcia nadzorczego i one 

obowiązują tylko bez tych zapisów. W dzienniku urzędowym oczywiście jest zamieszczona ta 

uchwała i pod nią jest podpięte też rozstrzygnięcie nadzorcze. Sołtysi zostali poinformowani, 

że jeżeli chcą te regulaminy to mogą przyjść i my przekażemy już takie ze zaznaczonymi tymi 

zapisami, które po prostu nie obowiązują. 

- p. Joanna Michalska – Reda - Szanowni Państwo, tak jak Pan wójt powiedział szykujemy się 

do kilku inwestycji jako powiat, który też będą właśnie tutaj na terenie gminy Dywity. W 

odpowiedzi na zapytanie Pani Bogumiły Brewki wiemy, że jak wygląda stan akurat drogi tej 

konkretnej od Dywit w kierunku Brąswałdu i na razie mówię w kierunku Brąswałdu, 

Bukwałdu itd., bo tam na różnych etapach w różnym stanie jest ta nawierzchnia. I w 

następnym tygodniu najprawdopodobniej nastąpi dostawa emulsji, która jest bardzo potrzebna 

do tych prac remontowych, dopóki jej nie ma no to też nie możemy z taką, z takim surowcem 



wejść na drogi. Mam zapewnienie od Pana dyrektora, bo wczoraj już rozmawialiśmy na ten 

temat Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej, że w pierwszej kolejności zaczniemy właśnie 

remont na tej drodze konkretnej. Więc te prace będą uruchomione, więc myślę, że jeszcze 

chwila cierpliwości tak jak Pan wójt mówi no to szykujemy się z pewnymi rzeczami, bo 

musimy dokończyć przetargi, zamówienia, uzupełnić surowce i wtedy możemy wejść z 

remontami. Mamy sygnały od wojewody, że będą te środki nam przyznane, bo robimy też w 

jednym projekcie to są remonty dróg w całym powiecie, które my zgłosiliśmy o 

dofinansowanie będziemy mieć prawie w okolicy 5 000 000,00, ale jak wiecie to są koszty 

bieżący, więc jest to duże obciążenie, bo na to kredytów jakoby nie możemy brać. 

Kolejna rzecz tak jak Pan wójt wspomniał też mamy uruchomiony program do realizacji tak 

zwanych bezpiecznych przejść i infrastruktury dla podniesienia bezpieczeństwa uczestników 

ruchu drogowego i tutaj też również jest to ponad 30 000 000,00 do pozyskania od wojewody 

na powiaty. My też będziemy wnioskować, prawdopodobnie na około 9 milionów. Wnioski 

złożymy, dofinansowanie możliwe jest na 7 000 200,00, więc jest to 80% dofinansowanie ze 

strony wojewody, więc jest to bardzo korzystny układ.  

Jeśli chodzi o Kieźliny tam będzie propozycja wykonania budowy nowego oświetlenia przy 

przejściu, oznakowanie poziome, pionowe, przebudowa i budowa chodników około 300 m i 

remont nawierzchni drogi, który jest możliwy w wykonaniu właśnie tych projektów, to jest 

około 200 m. Drugie przejście we Frączkach, tam też będzie budowa nowego oświetlenia, 

oznakowanie poziome, pionowe, przebudowa i budowa chodników około 20 m bieżących i 

remont nawierzchni drogi możliwy do 200 m bieżących. 

W Gadach niestety na ten moment nie możemy tam podjąć realizacji ze względu na 

wymagane pozwolenie na budowę przy tym przejściu, czy organizacji jego, pozwolenia 

wodnoprawne też wchodzą w grę. Odnośnie Centrum Edukacji i Kultury na Wadągu. 

Jesteśmy już po analizie praktycznie propozycji w przetargu jakie wpłynęły są trzy, które 

uwzględniamy, najniższa jest na niecałe 19 000 000,00, więc mieścimy się w budżecie. 

Organizowałam spotkanie w starostwie dotyczące młodzieżowych rad. Powstała praktycznie 

powołana do życia w tamtym roku przez sejmik województwa, młodzieżowa rada.  

My też również, jako powiat chcemy młodzieżową radę powiatu stworzyć. Dlatego zależy 

nam też na konsultacjach z Państwem tego jak dobierać do takich rad szczególnie w powiecie, 

bo jest duży. Mamy 12 gmin jak tą reprezentację z poszczególnych gmin też dobierać, wiek, 

szkoły, żeby się niczym nie ograniczyć, ale też nie stworzyć sobie pewnego problemu. 

Także tutaj na pewno będzie to również z Państwem konsultowany, bo uważam, że 

powinniśmy właśnie w taki sposób to realizować. 

-p. Sabina Robak - gdzie one już funkcjonują, w jakim wieku ewentualnie rozpatrywać 

młodzież do takich rad. 



- p. Joanna Michalska – Reda - Przedział wiekowy przyjęty przez sejmik województwa to jest 

13 lat do 21 lat, czyli nie ma problemu, żeby zaangażować dzieci, młodzież już praktycznie 

szkół podstawowych, bo to są 7 i 8 klasa. 

- p. Jacek Szydło – co do uzupełnienia informacji jaką przekazała Pani starosta, istnieje 

jeszcze cały czas możliwość złożenia dodatkowych wniosków na bezpieczne przejścia i mi 

się wydaje, że jest parę takich miejsc, gdzie warto zrobić to szybko, bo zainteresowanie 

pozostałych gmin jest niewielkie i jest szansa, żeby uzyskać środki. 

Myślę mianowicie o Barkwedzie, gdzie jest modernizowana linia kolejowa i nie ma tak 

szczerze mówiąc przejścia w okolicy przystanku autobusowego, jak również o Brąswałdzie 

przejście w okolicy cmentarza, kościół cmentarz, gdzie jest dosyć duży ruch i jest tam 

możliwość zorganizowania i utwardzenia pobocza, i zorganizowania bezpiecznego przejścia. 

-p. Danuta Kryszałowicz - chciałam zapytać, czy jest jeszcze możliwość dołączenia do tych 

przejść, przejścia przez drogę powiatową naprzeciwko świetlicy w Sętalu? 

- p. Daniel Zadworny – Wójt – uzupełnię wniosek o to przejście. 

-p. Bogdan rudnicki - pytanie do Pani starosty, jeżeli Pani się orientuje przebudowa drogi, 

Wadąg, Słupy powinna według moich obliczeń objąć całe Słupy. Czy jest tam planowane 

wyniesione przejście dla pieszych, bo też zgłaszałem dla Pana wójta wcześniej, żeby należało 

takie jedno przynajmniej w Słupach zaplanować.  Jeżeli nie obejmuje to proszę o ujęcie 

jednego takiego przejścia w Słupach. 

-p. Joanna Michalska – Reda - wskazywałam właśnie to przejście na wysokości, gdzie jest 

boisko siatkarskie, bo ono chyba jest najczęściej użytkowane i na pewno mamy to na uwadze. 

-p. Magdalena Kilkowska – chciałam się przypomnieć o dziurze, która się pojawiła w 

związku ze zmianami wodnymi za przepompownią w Rożnowie.  

- p. Joanna Michalska – Reda - Na ten moment jeszcze nie, bo dopóki zima trwała i ziemia 

jest zmrożona to nawet ciężko stwierdzić czemu tam taka dziura się pod asfaltem tworzy. 

-p. Magdalena Kilkowska – na wniosek mieszkańców proszę po sprawdzeniu warunków 

technicznych o postawienie wiaty przystankowej przy ścieżce pieszo – rowerowej, na 

wysokości domów 143,144. 

-p. Daniel Zadworny – Wójt – odnośnie inwestycji powiatowo - gminny również i drogi 

Wadąg - Słupy. Chciałem tylko jakby tak zauważyć pewnie PSD będzie, czy projektanci będą 

o tym wiedzieć jak zobaczą na mapach, ale nasza ścieżka pieszo - rowerowa, którą jakby 

realizowaliśmy w imieniu powiatu, bo to przy drodze powiatowej właśnie na tym odcinku 

była, dwukrotnie droższa niż tego typu ścieżki w innych miejscach np. tutaj mogę podać 

Gady. Właśnie ta wysokość tych kosztów wynika z tego, że my tam robiliśmy bardzo dużo 

elementów odwodnienia terenu, które mi się wydaje, że teraz przy realizacji tej waszej 

inwestycji już będą do wykorzystania. 



-p. Agnieszka Sakowska- Hrywniak - na ubiegłej sesji była składana interpelacja przez Radną 

Danutę Kryszałowicz została udzielona odpowiedź mailowo, listownie, jak również 

odpowiedź została zamieszczona na BIP-ie urzędu gminy. 

Chciałabym również przypomnieć wszystkim Państwu radnym o oświadczeniach 

majątkowych, które trzeba złożyć do końca kwietnia. 

Brak pytań. 

 

Przewodnicząca zamknęła XLVII/23 sesję Rady Gminy Dywity. 
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